

WINNER

VISITOR CENTER SCHAFFHAUSEN

Public square Öffentlicher Platz

ARCHITECT/DESIGNER ARCHITEKT/DESIGNER

Dost Architektur GmbH, Schaffhausen, Switzerland, www.dost.org

CLIENT/MANUFACTURER AUFTRAGGEBER/HERSTELLER

Stadt Schaffhausen, Schaffhausen, Switzerland,
www.stadt-schaffhausen.ch

PROJECT DESCRIPTION

In the heart of Schaffhausen's old town is where the remodelling of a part of the historic town hall from 1394 is realised. The intervention involves the uncovering of its original wooden structure and is guided by its historical use as a public multifunctional place and meeting point. The hitherto clear separation between politics, the public and tourism is discontinued. The new multifunctional space is home to the premises of the cantonal government, the information stands of Schaffhauserland Tourism, the SH Total business development association, Blauburgunderland and the Schaffhauser Wine trade association. Additionally, the space offers possibilities for public events.

PROJEKTBESCHREIBUNG

Inmitten der Schaffhauser Altstadt wird ein Teil des geschichtsträchtigen Rathauses aus dem Jahre 1394 umgebaut. Der Eingriff verfolgt die Freilegung des ursprünglichen Holztragwerks und lässt sich inhaltlich von der historischen Nutzung als öffentlicher Multifunktionsort und Treffpunkt leiten. Die bisherige klare Trennung von Politik, Öffentlichkeit und Tourismus wird aufgebrochen. Der Multifunktionsraum beheimatet die Nutzräume der kantonalen Regierung, das Informationsangebot des Schaffhauserland Tourismus, den Wirtschaftsförderverband SH Total, Blauburgunderland und den Auftritt des Branchenverbands Schaffhauser Wein. Er wird durch ein breites Veranstaltungsspektrum zum öffentlichen Raum.



INTERIOR